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Geachte leden van de gemeenteraad van Heerhugowaard, 
 
Kennisnemen van 
De stand van zaken rond de gevolgen van de PAS-uitspraak van de Raad van State. 
De te nemen stappen door de gemeente. 
 
Inleiding 
Recent bent u geïnformeerd (Bij19-601/CBB190453) over de stikstofproblematiek en wat dit voor 
Heerhugowaard betekent. Met deze informatiebrief willen wij u, zoals toegezegd, nader 
informeren. 
 
Kernboodschap 
 
Omvang probleem en risico’s 
De geformeerde ambtelijke Taskforce Aanpak Stikstofproblematiek (TAS), waar ook een 
directeur en afdelingshoofd op aangesloten is, heeft een eerste analyse gemaakt waaruit blijkt 
wat de consequenties voor Heerhugowaard zijn. 
Geen enkele aanvraag voor een afwijking van een bestemmingsplan (omgevingsvergunningen 
bouwen / aanleggen) of nieuw bestemmingsplan kan worden verleend of vastgesteld als daar 
niet, nu extra een berekening (Aeriuscalculatie) wordt gemaakt over de hoeveelheid stikstof die 
vrijkomt bij de realisatie en later bij het gebruik van de te realiseren activiteiten. Gespecialiseerde 
bureaus moeten hiervoor worden gevraagd. Alleen als de uitkomst van deze berekening 
0,00mol/ha/jr is, kan de vergunning verleend worden. Anders moeten er stikstof reducerende 



2 
 
 
 

 

maatregelen worden getroffen. Dit geldt voor zowel de gemeentelijke projecten als voor de 
aanvragen omgevingsvergunning voor de burgers/initiatiefnemers.  
 
Om een beeld te schetsen van de relevantie voor de korte termijn voor Heerhugowaard: 

- Invloed op de belangrijkste lopende ontwikkelingen in omvang 1.500 woningen en ca 
6.000m2 commercieel en circa 10.000 m2 voorzieningen; 

- Invloed op belangrijke ontwikkelingen in initiatieffase in omvang 300 woningen en ca 
1000 m2 commercieel; 

- Invloed op belangrijke werken: bv.de aanleg van de geothermiebron en activiteiten in de 
openbare ruimte. 
 

Naast de genoemde grote dossiers zijn er talrijke dossiers waarbij individuele burgers / 
ondernemers (denk aan de vrije kavels) gedupeerd zijn. (Op dit moment 16 schetsplannen en 29 
vergunningaanvragen, met als inhoud 86 woningen, functiewijzigingen en woninguitbreidingen).  
 
De risico’s zijn nog niet kwantificeerbaar. Wel is te voorzien dat er effecten kunnen zijn op 
grondexploitaties, leges, toename onderzoekskosten; kosten communicatie etc.. 
Naast deze risico’s kunnen op projectbasis ook marktrisico’s ontstaan als gevolg van samenloop 
van verschillende (uitgestelde en op dat moment geplande) projecten. 
 
Consequenties 
 
Niets doen is geen optie. De uitstoot van stikstof moet substantieel worden teruggedrongen. Het 
advies van de commissie Remkes wijst uit dat de maatregelen die de gemeenten kunnen treffen, 
bestaan uit het inzetten van ruimtelijk beleid, het formuleren van voorwaarden in 
bestemmingsplannen, aanbestedingen en vergunningen, en uit informatievoorziening en 
voorbeeldgedrag. 
 
De problematiek laat zich concern breed voelen (fysieke projecten zijn vaak randvoorwaardelijk 
voor andere domeinen binnen de gemeente). Een brede en integrale aanpak is noodzakelijk. Het 
vinden van oplossingen zal ook een integrale en organisatiebrede aanpak behoeven. De breed 
georiënteerde ambtelijke werkgroep Stikstof voorziet in deze integrale oplossingen door: 

- inzicht te krijgen op de aard en omvang van de risico’s en overige effecten en de 
interactie daartussen;  

- het in kaart brengen van mogelijke oplossingen dan wel het inperken van de 
gesignaleerde risico’s; 

- passende communicatie met alle belanghebbenden te onderhouden. 
 
De werkgroep Stikstof bestaat uit de volgende disciplines: sociaal domein, stadsbedrijf, 
vergunningverlening, regie & ontwikkeling. vastgoed, ingenieursbureau en communicatie. Verder 
wordt ook de afdeling financiën op de hoogte gehouden van de ontwikkelingen en is aangehaakt. 
 
Financieel 
De kosten van de voorgestelde aanpak zijn niet voorzienbaar geweest. Op dit moment is er nog 
geen duidelijk beeld over hoeveel kosten hier exact mee gemoeid zijn. Daarnaast ontbreekt op 
enkele gebieden kennis (effect op de habitats in Natura2000-gebieden) om de juiste inschatting 
te kunnen maken van oplossingen en het hiermee te behalen effect. Hiervoor moet 
deskundigheid worden ingehuurd. 
 
Communicatie 
De ontwikkelingen op dit onderwerp gaan snel omdat er op veel velden binnen en buiten de 
gemeente wordt gewerkt aan oplossingen zodat de ontwikkelingen (bouw en infra) doorgang 
kunnen krijgen. 
Het college wordt wekelijks geïnformeerd en over belangrijke ontwikkelingen zal het college uw 
raad informeren.  
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Als uw raad behoefte heeft aan meer diepgaande kennis van de stikstofproblematiek, dan willen 

wij u graag van dienst zijn en een toelichting laten verzorgen. 

 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
Burgemeester en wethouders van Heerhugowaard, 
de loco-secretaris, de burgemeester, 
 

  
 
H.J. Leemhuis 

 
A.B. Blase 

 


